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     The problem of the completion of a real matrix  of the size  from a sampling of its elements is appeared in many theoretical and practical tasks (see for instance, [1] and references there in). Using the minimization of the trace of the matrix in the case of square symmetric matrix as well as singular value decomposition (SVD) and nuclear norm  in the case of an arbitrary  matrix  gives possibility to formulate the problem of matrix completion as the problem of semidefinite programming and nondifferentiable optimization. Let  be desired variable,  - observable variables in the sampling of  numbers of rows and columns   of their elements.
Optimization problem (with nuclear norm):

                                     .
       In [1], the authors implement numerical computations by using the SDP solver SDPT3 [3] with MATLAB system. Unfortunately it is difficult to evaluate the efficiency of semidefinite programming methods of [3], moreover there are not always possible to analyze the methods used.
      We analyze algebraic computations under the solution of the optimization problem by   nondifferentiable optimization method [4] as well as algebraic aspects of the method on the base of -algorithms [2]. 
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       Проблема заполнения действительной матрицы  размера ,  по выборки её элементов возникает во многих теоретических и прикладных задачах (см. например, [1] и приведенную там литературу). Использование минимизации следа в случае квадратной симметрической  матрицы, а также сингулярного разложения (SVD, Singular Value Decomposition)  и ядерной нормы  матрицы  позволяет формулировать и исследовать задачу заполнения матрицы как задачу полуопределенного программирования и недифференцируемой оптимизации. Пусть  есть искомая матрица,  – наблюдаемые значения элементов матрицы в выборке номеров строк и столбцов  её элементов.
Задача оптимизации (с ядерной нормой):

                          .
В [1] авторы проводят численные вычисления в системе MATLAB на основе пакета программ [3]. К сожалению, затруднительно оценить эффективность используемых в пакете [3] методов оптимизации, помимо этого не всегда возможно проанализировать используемые методы.
         Мы анализируем алгебраические вычисления, возникающие при решении этой оптимизационной задачи, а также алгебраические аспекты предложенного автором [4] метода решения соответствующей недифференцируемой оптимизационной задачи на основе  -алгорифмов [2].
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